
2025D24805 Lijst van vragen

De vaste commissie voor Koninkrijksrelaties heeft een aantal vragen
voorgelegd aan de Staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en Konink-
rijksrelaties over het Jaarverslag Koninkrijksrelaties en het
BES-fonds 2024 (Kamerstuk 36 740 IV, nr. 1).

De voorzitter van de commissie,
O. van Dijk

De griffier van de commissie,
Meijers
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Nr Vraag

1 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het openbaar vervoer
op Bonaire? Klopt het dat er eenvoudige initiatieven klaarliggen
om snel te starten, maar dat er door het bestuurscollege wordt
gewerkt aan een alomvattend plan waardoor het (te) lang duurt
(graag uitleg)?

2 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de aanpak van de
infrastructuur c.q. wegen op de BES-eilanden (Bonaire, Sint
Eustatius en Saba)? Wanneer is het achterstallig onderhoud
opgelost? Wat is de planning daarvoor?

3 Kan een overzicht gegeven worden van alle zaken met betrekking
tot de BES-eilanden in de jaarverslagen van alle andere
departementen?

4 Kan aangegeven worden wat er in 2024 door de verschillende
departementen is gebeurd met betrekking tot Selibon en welke
bedragen er beschikbaar zijn gesteld? Wat staat er in het jaarver-
slag van Infrastructuur en Waterstaat over (de gelden voor)
Selibon?

5 Hoe ziet de versteviging van het interbestuurlijk toezicht eruit,
gezien de afspraken die gemaakt zijn in het kader van de reactie op
het rapport «Ambtelijk bestuurlijke integriteit», onder andere over
versteviging van het interbestuurlijk toezicht? Moet die verstevi-
ging van het interbestuurlijk toezicht in wetgeving worden
verankerd? Zo ja, welke wetgeving?

6 Wat is de huidige stand van zaken van de nieuwe wet- en
regelgeving wat betreft Comply or Explain voor de eilanden?

7 Waaruit blijkt dat het financieel en begrotingsbeheer van de
BES-eilanden flinke vooruitgang boekt? Klopt het dat het financieel
beheer zeer moeizaam gaat?

8 Wanneer komt de Rijkswet financieel toezicht Aruba naar de
Tweede Kamer? Waarom duurt dit zo lang?

9 Kan een overzicht gegeven worden van alle bijdragen vanuit
Nederland sinds 2010 aan Bonaire, Sint Eustatus en Saba? Graag
per jaar, zodat de ontwikkeling te zien is?

10 Klopt het dat de bijdrage aan de begroting van Bonaire sinds 2019
is verdubbeld?

11 Wat is de stand van zaken van de verbetering van het financieel op
Aruba, Curaçao en Sint Maarten? Welke voortgang is er geboekt?

12 Hoe kan het dat Sint Maarten sinds 2010 geen enkele begroting
tijdig heeft vastgesteld?

13 Hoe zit het met de verborgen schulden van Aruba in het kader van
PPS-constructies (Publiek Private Samenwerking)?

14 Waarom zijn er met de verantwoording grote achterstanden op
Aruba?

15 Klopt het dat het Cft het bestuur van Curaçao consequent heeft
gewezen op de in 2025 aflopende leningen en de daaruit volgende
aflossingsverplichting?

16 Klopt het dat de liquiditeitspositie van Curaçao lange tijd ruimte
bood voor aflossing en dat dit jaar op jaar in de begroting is
verwerkt? Is het een bewuste keuze van het bestuur van Curaçao
geweest dit niet meer op te nemen?

17 Klopt het dat Curaçao genoeg geld had om de lening van 140
miljoen gulden van Nederland af te lossen?

18 Wanneer krijgt de Tweede Kamer de herfinanciering c.q. aflossing
van de leningen van Curaçao en Sint Maarten voorgelegd?

19 Welke aflossingen en/of herfinanciering van leningen ten aanzien
van de CAS (Curaçao, Aruba en Sint Maarten) zijn er in 2024
geweest?
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20 Hoe heeft het College financieel toezicht (Cft) het niet invorderen
c.q. het op niet inbaar stellen van de 3 miljard belastingschulden
op Curaçao meegewogen met het advies over de herfinanciering
van de lening van Curaçao?

21 Hoe zit het met de continuering van het Regionaal Informatie – en
Expertise Centrum Caribisch Nederland (RIEC CN)?

22 Wat moet er allemaal nog gebeuren voor de wederopbouw van
Sint Maarten en hoeveel geld is daarvoor nog beschikbaar?

23 Wat heeft de bouw van de nieuwe detentiefaciliteit op Sint-
Maarten voor (positieve) gevolgen voor de capaciteit, ook voor de
regio?

24 Waarom blijft het verbeteren van het financieel beheer van de
landen uit?

25 Welke plannen zijn er voor het oplossen van de arbeidsmarktkrapte
en uitvoeringskracht?

26 Wat zijn de resultaten geweest van de bestrijding van de ondermij-
ning en aanpak van de integriteit op de eilanden? Welke casussen
zijn er in 2024 geweest waarin sprake was van ondermijnende
criminaliteit en corruptie bij het bestuur op de CAS-eilanden?

27 Welke inzet plegen de landen zelf nog op het thema versterking
van de rechtsstaat, bestrijding van de ondermijning, aanpak
corruptie en vriendjespolitiek op de CAS-eilanden, naast de inzet
vanuit de landspakketten?

28 Klopt het dat economisch beleid een verantwoordelijkheid is van
de zelfstandige landen binnen het Koninkrijk?

29 Welke inzet vindt er plaats op economisch beleid vanuit Nederland
met betrekking tot de landen in het Koninkrijk (in het kader van de
landspakketten en anderszins (graag uitgesplitst)?

30 Hoeveel geld is er in 2024 in het kader van de landspakketten
beschikbaar gesteld aan Aruba, Curaçao en Sint Maarten vanuit de
verschillende departementen?

31 Wat zijn, in het kader van de Tijdelijke Werkorganisatie (TWO), de
redenen van de vertraging in de uitvoering van projecten en het
gebrek aan capaciteit op de landen?

32 Wat zijn de resultaten geweest van de subsidies Caribisch
Nederland in 2024 van ruim 3,6 miljoen euro?

33 Hoe heeft de schuldsanering tijdens 2010 eruit gezien met
betrekking tot Aruba, Curaçao en Sint Maarten? Welke bedragen
zijn kwijtgescholden? Wat was de uitgangssituatie van de landen in
2010 als het gaat om schuld? Kan aangegeven worden hoe
vergelijkbare landen er in de regio voorstaan?

34 Welke voorwaarden zijn er verbonden aan de huidige leningen van
Curaçao en Sint Maarten?

35 Er wordt verwezen naar het jaarverslag van BZK voor aspecten met
betrekking met betrekking tot de bedrijfsvoering – kan dit voortaan
gewoon in het onderhavige jaarverslag worden opgenomen? Kan
er specifiek iets gezegd worden over de fraude- en corruptierisico’s
op de BES en de CAS?

36 Aan welke taken en activiteiten moet worden gedacht, die Bonaire,
Sint Eustatius en Saba moeten uitvoeren, waarbij zij voor de
bekostiging mede op de algemene middelen zijn aangewezen?
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37 Kan aangegeven worden wat de gevolgen zijn van het verhogen
van het minimumloon op de BES-eilanden voor de ondernemers
en werkgevers? Klopt het dat ondernemers in shock zijn en
noodgedwongen arbeidsplaatsen hebben moeten schrappen?
Welke gevolgen heeft dit gehad op de prijzen van boodschappen
op de eilanden? Hoe heeft de compensatie voor het verhogen van
het minimumloon eruit gezien voor de ondernemers? In hoeverre
is dit voldoende gericht geweest?

38 Waarom eindigen een aantal koopkrachtmaatregelen, zoals
weergegeven in de brief van 21 mei 2025, na 2026?

39 Kan er een overzicht gegeven worden voor de periode 2020 t/m
2024, gezien het feit dat in de brief van 21 mei 2025 alleen wordt
ingegaan op de maatregelen vanaf 2025?
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